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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordförande Lotta Edholm 

(L) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 

Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 7 juni 2018. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp 15 maj 2018 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 15 maj 2018, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 9 maj 2018 från: 

Förvaltningschefen 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

Anmälan av yttrande till Skolinspektionen angående anmälan 

mot lärare vid Bernadottegymnasiet, dnr 1.4.2-2438/2018. 

 

Anmälan av yttrande över ansökan om huvudmannabyte för 

befintlig skolenhet, dnr 1.6.1-2986/2018 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Tertialrapport 1 2018 för utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Tertialrapport 1 2018 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer nytt årsmål på indikator, se 

avsnitt 3.3. 

3. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 

våldsbejakande extremism, bilaga 4.1. 

4. Utbildningsnämnden ansöker om investeringsmedel för 

trygghetsskapande åtgärder, bilaga 5.  

5. Utbildningsnämnden godkänner system och plan för intern 

kontroll, bilaga 6. 

6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering om totalt 72 mnkr. 

7. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 264,8 mnkr.  

8. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

16 maj 2018, dnr 1.2.2-3792/2018. 

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden kommer att 

uppnå angivna mål och därigenom i hög grad bidra till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. Så 

här långt kan inga större verksamhetsmässiga avvikelser 

konstateras. De i verksamhetsplanen angivna uppdragen och 

aktiviteterna genomförs som planerat och en mängd insatser 

pågår, som anknyter till nämndens prioriterade områden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 1 2018 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer nytt årsmål på indikator, se 

avsnitt 3.3. 

3. Utbildningsnämnden fastställer handlingsplanen mot 

våldsbejakande extremism, bilaga 4.1. 

4. Utbildningsnämnden ansöker om investeringsmedel för 

trygghetsskapande åtgärder, bilaga 5.  

5. Utbildningsnämnden godkänner system och plan för intern 

kontroll, bilaga 6. 
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6. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering om totalt 72 mnkr. 

7. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om totalt 264,8 mnkr.  

8. Omedelbar justering. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L), ledamoten Cecilia Brinck 

(M) och tjänstgörande ersättaren John Kåberg (C) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) och John Kåberg (C) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anförs följande: 

 

Förra årets katastrofala ekonomiska läge i grundskolan, föranlett 

av de lägsta påslagen på skolpengen på 12 år, förefaller ha 

jämnats ut något under årets första kvartal. Det är avgörande att 

nämnden kontinuerligt informeras om det ekonomiska läget och 

skolpengens påverkan på detta kontinuerligt under året. På 

gymnasiesidan är det fortsatt stora underskott. Där behöver det 

snarast tillkomma åtgärder som möjliggör för skolorna att 

bedriva en kvalitativ undervisning med en god ekonomi. 

 

Uppföljningen som har gjorts av 2017 års resultat på de 

obligatoriska nationella bedömningsstöden i svenska, svenska 

som andraspråk och matematik i årskurs 1 är en god utveckling 

av det systematiska kvalitetsarbetet. Det är avgörande att 

utbildningsförvaltningen fortsätter arbeta med att systematisera 

uppföljningen och att det aktivt arbetas med de elever som inte 

uppnått målen i årskurs 1. Att över 80 % uppnår målen i läsning 

och matematik, enligt de preliminära siffrorna, innebär att 20 % 

inte gör det. De behöver få det stöd som behövs i efterföljande 

årskurser och terminer för att säkerställa att de har 

grundkunskaperna för efterföljande årskurser. 

  

I T1:an omnämns planen för stadens CSI-grupper som ska 

komma upp på nämnden framöver. Vi vill återigen påpeka 

vikten av att nuvarande grupper bevaras, samt att behovet av 

ytterligare grupper utreds.  
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Handlingsplanen mot våldsbejakande extremism 

Stockholm står, liksom stora delar av världen, inför ett allvarligt 

och eskalerande hot från våldsbejakande extremistiska 

grupperingar. Det blev inte minst smärtsamt tydligt fredagen den 

7 april 2017, när Stockholm blev utsatt för ett dödsbringande 

terrorattentat. Nyligen meddelade också Säkerhetspolisen att 

omfattningen av detta hot är väsentligt mycket större än vad 

som tidigare har varit känt. 2010, då Stockholm förra gången 

utsattes för ett attentat, bedömde SÄPO att det fanns omkring 

200 våldsbejakande islamistiska extremister i Sverige. Nu 

bedöms de vara tusentals. 

 

Försvaret av vårt öppna, demokratiska samhälle och av 

Stockholm som en öppen stad är därför en högst angelägen 

fråga som inte får bli föremål för partipolitisk konflikt. För att 

säkra våra invånares trygghet mot hot från våldsbejakande 

extremister krävs såväl polisiära som sociala insatser. Arbetet 

mot våldsbejakande extremism handlar om att arbeta mot 

samtliga de hot som SÄPO bedömer kan skada demokratin: 

extremistisk islamism, vit makt-miljön och den så kallat 

autonoma vänstern. Stockholms stad står inför stora utmaningar 

framöver och därför måste vi, tillsammans med berörda parter 

och relevant sakkunskap, arbeta kunskapsbaserat och med 

tydliga strukturer och insatser. 

 

Stadens arbete mot våldsbejakande extremism fastställdes av 

kommunfullmäktige den 16 maj 2016 som riktlinjer till stadens 

trygghets och säkerhetsprogram. Om Alliansen hade styrt hade 

hela processen sett annorlunda ut från början, från antagandet av 

den stadsövergripande strategin mot våldsbejakande extremism 

till att de lokala handlingsplanerna skulle ha utgått från en 

central mall som skulle ha upprättats utifrån Försvarshögskolans 

(FHS) expertis. 

 

Våra partier hade velat se en samordnad stadsövergripande 

process grundad på beprövad erfarenhet och stödd på extern 

expertis från FHS för att ta fram en central mall för de lokala 

handlingsplanerna, vilket vi också underströk i samband med att 

den stadsövergripande strategin antogs av kommunfullmäktige 

2016. 

 

Utbildningsförvaltningen har påbörjat arbetet mot 

våldsbejakande extremism, vilket är positivt. Däremot så oroar 

vi oss för sammanblandningen mellan arbete mot 

våldsbejakande extremism, som kan leda till en mycket allvarlig 

och samhällsomstörtande brottslighet, och värdegrundsarbete. 

Värdegrundsarbete är viktigt i skolan och förebyggande mot 

diskriminering och ska fokusera på de mänskliga rättigheterna. 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 04/2018 

Sida 10 (23) 

2018-05-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

Men det arbetet ska inte vara en central del av en handlingsplan 

mot våldsbejakande extremism, som ska handla om de faktiska 

åtgärder skolan vidtar för att uppmärksamma när elever riskerar 

att hamna i våldsbejakande extremism eller åtgärder som ska 

vidtas när det upptäcks att en elev redan deltar i våldsbejakande 

extremism. Att lägga till allmänt värdegrundsarbete i 

handlingsplanen riskerar att spä ut handlingsplanens syfte. 
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§ 6   

Inriktningsbeslut om ny- och ombyggnation av 

skolbyggnad vid Hästhagsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ny- och ombyggnation av 

skolbyggnad vid Hästhagsskolan till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 308 745 565 kr 

med en tillkommande hyra första året om cirka 17 844 718 

kr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av inriktningsförslaget. 

3. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

ta fram underlag för genomförandebeslut. 

4. Beslutet justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

17 april 2018, dnr 2.6.3-403/2017. 

 

Centrala Farsta står inför en omfattande expansion med många 

kommande nybyggnadsprojekt av bostäder i området. Behovet 

motsvarar cirka tre nya fullstora grundskolor i området. Därför 

har en utredning nu genomförts för att se över möjligheten att 

kunna utöka kapaciteten på Hästhagsskolan.  

 

SISAB har inkommit med en utredningshandling som visar att 

Hästhagsskolan klarar en F-9 organisation med cirka 900 elever 

fördelat på tre paralleller. För att klara det långsiktiga 

kapacitetsbehovet av skolplats föreslår därför 

utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens inriktningsförslag om ny- och ombyggnation av 

skolbyggnad vid Hästhagsskolan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samverkan med SISAB, 

representanter för skolledningen, samt ett samordnande 

huvudskyddsombud. Dialog förs även med Farsta 

stadsdelsförvaltning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ny- och ombyggnation av 

skolbyggnad vid Hästhagsskolan till en beräknad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 308 745 565 kr 
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med en tillkommande hyra första året om cirka 17 844 718 

kr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av inriktningsförslaget. 

3. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

ta fram underlag för genomförandebeslut. 

4. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 7   

Genomförandebeslut för tillfällig inhyrning av kök- och 

matsalspaviljong vid Sjöängsskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för tillfällig inhyrning av kök- och 

matsalspaviljong vid Sjöängsskolan till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 8 883 750 kr, 

med en tillkommande hyra det första året om cirka 

4 068 652 kr och uppdrar åt förvaltningen att beställa 

byggnadsåtgärderna.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

18 april 2018, dnr 2.6.3-8400/2017. 

 

Sjöängsskolans kök är i behov av en större ombyggnation. För 

att kunna utföra ombyggnationen är projektet beroende av att en 

tillfällig inhyrning för kök och matsal etableras under den långa 

byggtiden. Då den tillfälliga paviljonginhyrningen måste vara på 

plats innan ombyggnationen startar föreslår 

utbildningsförvaltningen att utbildningsnämnden godkänner den 

tillfälliga inhyrningen trots att genomförandeärende för 

ombyggnationen ännu inte förelagts utbildningsnämnden. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

och grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, 

representanter från skolan samt ett samordnande 

huvudskyddsombud.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för tillfällig inhyrning av kök- och 

matsalspaviljong vid Sjöängsskolan till en uppskattad 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 8 883 750 kr, 

med en tillkommande hyra det första året om cirka 

4 068 652 kr och uppdrar åt förvaltningen att beställa 

byggnadsåtgärderna.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 

Beslut 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 maj 2018, dnr 1.3.2-3793/2018. 

 

Förvaltningen föreslår ändringar i delegationsordningen.  

 

Punkt 007 i delegationsordningen gäller arkivverksamheten. 

Rektor förslås teckna skolans överenskommelser om leveranser 

till stadsarkivet. 

 

En ny punkt 008 a förslås, som reglerar utredningar och 

yttranden över ärenden som rör anställd. 

Grundskoledirektören/gymnasiedirektören eller avdelningschef 

föreslås som lägsta nivå för beslut om sådant yttrande, var och 

en inom sitt ansvarsområde. 

 

Inom gymnasieskolans organisation finns inte längre 

befattningen administrativ gruppchef vilket föranleder ändringar 

i ett antal punkter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samarbete med gymnasieavdelningen och avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden fastställer ändringar och tillägg i 

delegationsordningen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9   

Utred den ökade arbetsbelastningen på grund av rätten till 

heltid för barn till föräldralediga  

Svar på skrivelse från Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och 
Christian Carlsson (KD) 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

3 maj 2018, dnr 1.1.3-787/2018. 

 

Kommunfullmäktige fattade den 12 december 2016 beslut om 

att barn som har nyfött syskon ska ha rätt till heltid i stadens 

förskoleverksamhet.  

 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck (M) och Christian Carlsson 

(KD) lämnade den 1 februari 2018 in skrivelsen ”Utred den 

utökade arbetsbelastningen på grund av rätten till heltid för barn 

till föräldralediga” till utbildningsnämnden. I skrivelsen 

framförs frågan om rätten till heltid för barn till föräldralediga 

påverkat barngruppernas storlek och förskolornas möjlighet att 

planera verksamheten. Därutöver ställs frågan på vilket sätt 

barnperspektivet har tagits i beaktan när de nya riktlinjerna 

infördes samtidigt som inga ytterligare resurser tillfördes. 

 

Utbildningsförvaltningen har på uppdrag av 

stadsledningskontoret följt upp hur stor andel barn till 

föräldralediga som har heltid och även barnens närvarotider på 

förskolan. Uppföljningarna visar på att det är betydligt fler barn 

med nyfödda syskon som har heltid i förskolan efter 

kommunfullmäktiges beslut men de visar inte att barnens 

närvarotider ökat markant. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm (L), Cecilia Brinck m.fl. (M) och John Kåberg (C) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Det redovisas i svaret på vår skrivelse att antalet barn till 

föräldralediga som går i förskolan på heltid ökat från 15 % 

innan reformen genomfördes (då var det de barn som hade 

avsteg från tidigare regel om 30 timmar i veckan) till 78 % i 

dagsläget. Detta anstränger förskolans resurser och tar bort 

planeringstid som tidigare användes för att utveckla 

verksamheten. Självfallet gör det skillnad om 78 % av barn till 

föräldralediga nu har en heltidsplats utan att några resurser 

tillförts.  

 

En stickprovskontroll redovisas också från 8 förskolor där 

antalet barn per tidpunkt inte anses ökat. Stickprovskontrollen är 

alldeles för liten och överensstämmer inte med de vittnesmål vi 

alla får höra från både förskollärare och stadsdelsförvaltningar 

och säger att vistelsetiden visst ökat för ett inte obetydligt antal 

barn. Vi kan inte ignorera vittnesmålen från många 

förskolelärare som vittnar om en ohållbar arbetssituation, 

särskilt på eftermiddagarna och att planeringstid försvinner. 

 

Att inte beakta barnperspektivet för våra förskolebarn när man 

utan att tillföra resurser genomför en reform som innebär ökade 

barngrupper och riskerar en sjunkande kvalitet på förskolan på 

grund av att planeringstiden försvinner är allvarligt. Alla barn 

har rätt till en kvalitativ förskola, denna reform motverkar det.  
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§ 10  

Med undervisningsskickligheten i centrum – ett ramverk 

för lärares och rektorers professionella utveckling (SOU 

2018:17) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/558 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

7 maj 2018, dnr 1.6.1-2897/2018. 

 

Utbildningsnämnden har fått slutbetänkandet ”Med 

undervisningsskickligheten i centrum– ett ramverk för lärares 

och rektorers professionella utveckling (SOU 2018:17) på 

remiss. I utredningen föreslås ett professionsprogram som syftar 

till bättre förutsättningar för lärare, förskollärare, förskolechefer 

och rektorer att utföra sina uppdrag. 

 

Slutbetänkandet och dess förslag är skrivna i en reformvårdande 

anda, vilket innebär att de förslag som lämnas  är ämnade att 

förbättra och justera tidigare reformer och ge dem en nationell 

ram. Utredningen direktiv har inte medgett att skarpa förslag 

lämnas i alla delar, då ambitionen är att professionerna ska ha ett 

stort inflytande över professionsprogrammens slutgiltiga 

utformning. 

 

Utbildningsförvaltningen  tillstyrker generellt utredningens 

förslag men lämnar i yttrandet synpunkter på några delar. 

 

Utbildningsförvaltningen avstyrker utredningens förslag om att  

strikt koppla karriärstegsreformen till professionsprogrammets 

kompetensnivåer. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samråd med förskoleavdelningen,  

grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen, avdelningen för 

stöd kring lärande och elevhälsa samt avdelningen för personal 

och kompetensförsörjning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11   

Ökad trygghet för studerande som blir sjuka (SOU 2018:9) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 2018/607 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

24 april 2018, dnr 1.6.1-3422/2018. 

 

Utbildningsförvaltningen har mottagit en remiss av 

Delbetänkandet Ökad trygghet för studerande som blir sjuka 

(SOU 2018:9). Utredningens uppdrag har varit att föreslå 

åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och 

främja effektivare studier. Dagens sjukförsäkring för studerande 

med studiemedel innebär bland annat att en studerande som på 

grund av sjukdom är helt oförmögen att bedriva sina studier får 

behålla sina studiemedel, trots att hen inte studerar.  

Utredningen föreslår att dagens förmåner ska vara kvar, men att 

dessa justeras så att det även blir möjligt att vara 

deltidssjukskriven med studiemedel under sjukdom. Det ska 

vara möjligt att, utöver som i dag vara helt sjukskriven, vara 

sjukskriven till en fjärdedel, till hälften och till tre fjärdedelar. 

Utredningen föreslår också att sjukförsäkringen inom 

studiemedelssystemet ska ha en mer försäkringsmässig 

utformning.  

 

Förvaltningen anser att delbetänkandet generellt presenterar 

förslag som bör öka tryggheten och flexibiliteten för elever 

beviljade studiemedel och som blir sjuka. Förvaltningen har 

inga särskilda synpunkter att lyfta fram.   

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Forska tillsammans - samverkan för lärande och 

förbättring 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2018/679 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 maj 2018, dnr 1.6.1-3521/2018. 

 

Betänkandet utreder hur praktiknära forskning kan stärkas och 

hur samverkan mellan huvudmän och lärosäten kan utvecklas. 

Det innehåller en rad rekommendationer till huvudmän, 

lärosäten, regering, Skolforskningsinstitutet och till den 

femåriga försöksverksamheten med praktiknära forskning. 

  

Förvaltningen ser positivt på de flesta av utredningens 

rekommendationer. Betänkande är dock allmänt hållet och 

innehåller få skarpa förslag med tydliga konsekvenser. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning i samverkan med gymnasieavdelningen, 

grundskoleavdelningen och förskoleavdelningen.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 04/2018 

Sida 21 (23) 

2018-05-24 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 13   

Publiceras inte på Insyn 
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§ 14   

Publiceras inte på Insyn 
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§ 15   

Övriga frågor 

Följande skrivelser lämnades in till utbildningsnämnden från 

Liberalerna, Moderaterna och Centerpartiet: 

- Ökat antal ”hemmasittare” i Stockholms stad 

- Uppföljning av garanterad undervisningstid 

- Tillgången till CSI-grupper  

 

Skrivelserna överlämnades till förvaltningen för bredning. 


